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 Van afval naar grondstof; hoe te faciliteren 

 

 
 
 
Inleiding 
Sterk Meppel is een politieke partij die circulair denken over afval wil aanmoedigen. Wij proberen inwoners van de 
gemeente Meppel te stimuleren om afval te zien als grondstof van de toekomst. Het contact met de inwoners gaat via 
Social Media, Thema-avonden en straatinterviews. De verkregen informatie proberen we zo luid mogelijk te laten klinken 
in de gemeenteraad en via onze wethouder in het college.  
In dit document hebben we de verkregen informatie van de afgelopen maanden gebundeld, zodat de Gemeente Meppel 
er zijn voordeel mee kan doen. Het gaat ons niet om politiek gewin, maar om onze inwoners zo goed mogelijk te 
faciliteren zodat afval daadwerkelijk grondstof kan worden. 

 
 

Samenvatting 
Inwoners willen graag dat afval gebruikt kan worden als grondstof. Wel willen ze dat de Gemeente dit zo goed mogelijk 
faciliteert. Uit de Thema-avond, de enguete en de straatinterviews blijkt dat de Gemeente Meppel goed faciliteert en 
informeert, maar dat het op sommige punten nog beter kan.  
 
 

Thema-avond 
Tijdens de thema-avond ‘Een andere kijk op afval’ discussieerden ruim 30 leden en belangstellenden over vragen, 
problemen en oplossingen voor het beter scheiden van het afval. Met soms verrassende ideeën. 
 
Wethouder Jaap van der Haar nam ons tijdens de thema-avond ‘Een andere kijk op afval’ mee in de geschiedenis van afval 
en alles wat daarin veranderd is. Belangrijk element is dat we anders moeten gaan denken over afval. Een plastic flesje dat 
wordt weggegooid is wel uit het zicht maar niet weg. Een bekend voorbeeld is plastic dat in de berm of zee terecht komt. 
Via de kringloop van de natuur komt dat uiteindelijk weer bij en in de mens terecht. Er zijn al plastic deeltjes in de 
ontlasting van mensen aangetroffen. Door het afval vooraf te scheiden doen we een stap in de goede richting. Plastic, 
metaal, glas, groenafval: veel van wat we weggooien kan hergebruikt worden maar die processen vragen veel energie. De 
enige duurzame oplossing is om minder afval te produceren.   
 
De conclusie die we daaruit kunnen halen is dat als we echt iets willen veranderen we minder plastic moeten gebruiken. 
Koop in de supermarkt geen producten meer met plastic erom heen maar kies voor het alternatief zonder plastic. 
 
Na een inleiding van wethouder Jaap van der Haar leidde raadslid Madelinde Visscher de discussie rond stellingen in een 
afvalquiz. Stellingen als ‘scheiden achteraf is efficiënter’ of ‘flatbewoners kunnen geen afval scheiden’ leverden discussie 
op waarbij vragen en problemen gesignaleerd werden. Ook via social media werd druk gereageerd op de stellingen. Zo 
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werd de stelling of afval scheiden goedkoper is via Twitter door Lennart81 beantwoord met een overzicht van het tarief 
voor afvalstofheffing. Dat daalde van 282 euro in 2009 naar 181 euro in 2018. Dat het nog goedkoper kan werd ook 
duidelijk. Niet goed gescheiden PMD afval kostte de gemeente, en dus de inwoners, vorig jaar nog een half miljoen.  
 
Na de koffie daagde Klaas de Vries aan de hand van de vragen en problemen de aanwezigen uit om met 
verbetersuggesties te komen. Daar kwamen verrassende suggesties uit naar voren. Maak het leuk en zet in iedere wijk 
een soort Hollebolle Gijs voor papier, voor blikjes en voor plastic gaf Eduard Annen aan.  Kinderen gaan dan graag helpen 
met goed scheiden. Voor het ophalen van grofvuil hadden de aanwezigen graag een verhoging van de heffing over. En ook 
voor flatbewoners waren er suggesties: maak stortkokers op de galerij of zet kleine milieustraten voor een groep met flats 
om het inzamelen van plastic, metalen verpakkingen en drinkpakken (PMD) makkelijker te maken. Jaap van der Haar is 
hiermee reeds hard mee aan het werk en kwam met een “nieuwtje”; er komt dit jaar nog een voorstel om PMD vaker in 
te zamelen. Eén keer per drie weken bij laagbouw en wekelijks bij hoogbouw. Dat zorgt ervoor dat flatbewoners minder 
problemen hebben en dat het makkelijker wordt om goed afval te scheiden. 
Via social media zullen we verder onderzoeken voor welke ideeën draagvlak bestaat en daarna bieden we onze bevinden 
aan het college aan. 
 
De belangrijkste aanbevelingen van de thema avond 
 
Informeer inwoners: 
-dat al het afval niet op 1 hoop terecht komt 
-dat scheiden van afval zinvoller is dan achteraf scheiden 
-wat er met ingezameld afval gedaan wordt 
-over hoeveel afval (dus van plastic, papier, glas, kleding en rest) wordt ingezameld in vergelijking tot voorgaande jaren en 
naar een doelstelling. Dit bijvoorbeeld op de App of op een website 
-hoeveel de gemeente bespaart door gescheiden in te zamelen en dat dit geld altijd aan de inwoners wordt teruggegeven 
in de vorm van lagere tarieven 
-over het gebruik van Afval Breng Station Havelte en de pluspunten 
 Afval scheiden moet leuk worden; denk bijvoorbeeld aan Hollebolle Gijs 
Organiseer dat kinderen naar een afvalscheidingsfabriek gaan 
De gemeente heeft een voorbeeldfunctie; laat alle leveranciers zoveel mogelijk plasticvrij leveren 
Afvalscheiding moet je faciliteren door: 
-een snoeiafvalkorf naast de bladenkorf in de herfst te plaatsen 
-een goede grofvuil regeling, wellicht gezamenlijk met de Kringloopwinkel 
-aanbieden van centrale containers bij hoogbouw. In ieder geval voor plastic afval. 
 
 

Enquete 
De Facebook pagina van SteM heeft veel volgers. Daarom heeft SteM gekozen om middels een enquete antwoorden te 
krijgen op enkele vragen die geformuleerd zijn tijdens de thema-avond rondom Afval. De enquete is niet statistisch 
onderbouwd, maar geeft een inzicht in de mening van de inwoners van Meppel. 
 
Vraag 1 
Ik twijfel aan het nut om afval gescheiden in te zamelen? 
29,4% eens  
70,6% oneens  
  
Vraag 2 
Gescheiden afval inzamelen levert voor mij een lager tarief op? 
60% waar  
40% niet waar 
  
Vraag 3 
Ik kan mijn grofvuil (stoelen, tafels, koelkasten enz.) makkelijk kwijt? 
25% eens  
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75% oneens  
  
Vraag 4 
Mensen die afval naast de ondergrondse container plaatsen moeten een boete krijgen? 
80% eens  
20% oneens 
  
Vraag 5 
Ik vind de Meppel-afval app veel fijners dan de papieren kalender? 
52,6% eens  
47,4% oneens  
  
 

De Meppel afval App 
Sinds dit jaar is de papieren afvalkalender van de Gemeente vervangen door de Meppel Afval App. Hoewel dit voor veel 

mensen “omdenken” vereist, is het toch een goede ontwikkeling. De App kan eenvoudig geactualiseerd worden en je 

krijgt zelfs ’s morgens een berichtje dat de container aan de weg moet worden gezet. Heel handig dus. Maar er is nog een 

functionaliteit; je kunt met de App meldingen maken. Als een lantaarnpaal het bijvoorbeeld niet doet kan dit bij het 

onderwerp Verlichting aangegeven worden met de exacte locatie. Of een losse stoeptegel. Of afval naast de 

ondergrondse container. Super handig en reken maar dat de Gemeente direct actie onderneemt! 

Wij hebben via Facebook en middels straatinterviews aan inwoners gevraagd of zij tevreden zijn met de App. Voor de 

update, die in januari plaats heeft gevonden, waren de reacties positief over de doelstelling van de App, maar liet de 

uitvoering te wensen over. Gelukkig heeft de update de meeste negatieve reacties doen verdwijnen. Op 23 februari 

hebben we tijdens straatinterviews vastgesteld dat er geen negatieve reacties meer zijn en dat ongeveer 50% van de 

inwoners een tevreden gebruiker is van de App. Een erg goed resutaat. 

 
 


